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Editorial

La sanidad, un 
derecho fundamental 
e irrenunciable

M. Enric Llorca i Ibáñez
Alcalde de Sant Andreu de la Barca

@ajuntamentsab

La epidemia de gripe ha vuelto a poner 
sobre la mesa las defi ciencias del sis-
tema sanitario, la falta de medios y los 
pocos recursos con los que trabajan los 
profesionales de la salud. El Ayunta-
miento ha aprobado una declaración de 
apoyo a los trabajadores del Hospital de 
Martorell, nuestro centro de referencia, 
y este mes de febrero volveremos a de-
batir sobre el tema en el Pleno porque 
es un tema, el de la salud de las per-
sonas, que nos preocupa especialmente 
porque afecta al bienestar de los ciuda-
danos, a su calidad de vida y a sus dere-
chos fundamentales.
Este invierno, y desgraciadamente no es 
una excepción, hemos vivido una situa-
ción de sobresaturación de los servicios 
de urgencia en los hospitales que ha he-
cho que algunos pacientes hayan tenido 
que ser atendidos en los pasillos. Por 
desgracia uno de estos usuarios falleció 
en el pasillo y esto es intolerable porque 
un pasillo, a pesar de lo que algunos 
puedan pensar, no es un espacio asis-
tencial. Un espacio asistencial es un box, 
una habitación, en la que los pacientes 
pueden estar monitorizados y atendidos 
con calidad, confort y seguridad. 
Confío que la persona que ha dicho esto 
no deba esperar nunca a ser atendido en 
un pasillo sin ningún tipo de intimidad ni 
comodidad. Ante la epidemia de la gri-
pe, que no es excepcional porque se re-
pite cada año, en esta ocasión no hemos 
tenido un plan de choque que minimice 
el impacto en los centros sanitarios. La 
mejora del servicio pasa por dotar a los 
hospitales de los medios técnicos y pro-
fesionales necesarios para hacer frente 
a esta excepcionalidad.
Para evitar la saturación de los servicios 
de urgencia, ahorrar desplazamientos 
de las personas enfermas y largas es-
peras en las salas de los hospitales es 
necesario aumentar la capacidad re-
solutiva de los CAP’s y de los CUAP’s. 
Estos servicios deben tener los recur-
sos materiales y humanos necesarios 
para atender a los pacientes y evitar la 
concentración de los enfermos en los 
centros sanitarios, evitando los despla-
zamientos a los hospitales.
Los recortes y la falta de inversiones es-
tán provocando retrasos y largas listas 
de espera para la realización de prue-
bas diagnósticas, intervenciones quirúr-
gicas y para visitarse con especialistas.
Los problemas de la sanidad no se so-
lucionan con privatizaciones sino apor-
tando recursos para mejorarla. No se 
potencia la sanidad 
invirtiendo en la sa-
nidad privada sino 
en la pública.
Catalunya ha tenido 
un sistema sanitario 
ejemplar y de refe-
rencia y hacer que 
siga siendo así es la 
obligación de todos. 

El Ayuntamiento 
promueve el uso 
de la bicicleta
El Ayuntamiento de Sant Andreu 

de la Barca continua adelante 
con su proyecto para fomentar 

el uso de la bicicleta y presentar este 
medio de transporte como una alter-
nativa al vehículo motor.
Los benefi cios son medioambientales 
y de salud: reducimos los niveles de 
contaminación y practicamos deporte 
y actividad física. Con esta fi nalidad, el 
consistorio ha puesto en marcha una 

Los trabajadores municipales podrán utilizarlas en su horario laboral

iniciativa que prevé que los trabajadores 
municipales utilicen las cuatro bicicle-
tas eléctricas que tiene el Ayuntamiento 
en los desplazamientos que hacen du-
rante su horario laboral. Los emplea-
dos públicos podrán llevarse la bicicleta 
a casa durante la noche y recargarla. 
Al día siguiente las dejarán en los es-
pacios habilitados delante del Ayunta-
miento donde la podrá coger cualquier 
trabajador público para hacer sus des-

Apuesta decidida por 
la sanidad pública
Potenciar el servicio que prestan 

los ambulatorios y los centros de 
urgencias de atención primaria 

(CUAP), dotarlos de medios humanos 
y materiales y de los recursos necesa-
rios para que los profesionales pue-
dan atender de manera correcta a los 
usuarios es la apuesta del alcalde de 
Sant Andreu de la Barca, Enric Llorca 
para mejorar la sanidad pública. 
La propuesta del alcalde se produce a raíz 
de la saturación que han vivido, un año 
más, nuestros hospitales de referencia 
con motivo de la epidemia de la gripe. 
“Es un hecho “excepcional” que se re-
pite año tras año”, recuerda Llorca, que 
pide a la administración competente (la 
Generalitat) que haga una apuesta deci-
dida por la sanidad pública retomando 
las inversiones que se dejaron de hacer 
con motivo de la crisis y dotando de me-
dios a los profesionales del sector. 
El papel de los CAP’s y de los CUAP’s es 
fundamental, según Llorca en este sen-
tido, ya que “si podemos solucionar una 
urgencia en un centro que está al lado 
de casa evitamos desplazamientos a los 
enfermos y el colapso de los centros 
hospitalarios”.
Esta postura la defendió la concejal de 
Salud Pública, Montserrat Tobella, en 
la reunión de responsables municipa-
les que convocó el Consell Comarcal el 
pasado jueves 9 de febrero, a la que el 
alcalde no pudo asistir porque estaba en 
una reunión de la Red de Ciudades Sa-
ludables (RECS), de la que Sant Andreu 

El alcalde Enric Llorca aboga por potenciar la atención primaria para evitar colapsos y desplazamientos

de la Barca forma parte.
Los responsables municipales han re-
clamado un mapa sanitario comarcal y 
han apostado por mantener una actitud 
proactiva de colaboración institucional 
para trabajar con la Generalitat en la 
elaboración de un mapa de las necesi-
dades existentes, y que se materialice 
en un Plan Sanitario Comarcal, que a 
medio y largo plazo, mejora la efi ciencia 
y efi cacia de la atención sanitaria en la 
comarca.
Tobella subrayó la importancia de po-
tenciar la atención primaria para evitar 
desplazamientos y colapsos de los ser-
vicios de urgencias así como la necesi-
dad de “atender de manera digna a los 
usuarios”. “Los pasillos de los servicios 
de urgencias no son, a diferencia de lo 
que pueda pensar algún responsable 
político, espacios asistenciales”, según 
Tobella, que ha defendido que “los pa-
cientes deben recibir asistencia en los 
boxes, que son los lugares en los que se 

pueden monitorizar y estar en condicio-
nes dignas y seguras”.
El pleno municipal del mes de enero 
aprobó una declaración institucional en 
apoyo al Hospital de Martorell, centro 
de referencia para los ciudadanos de 
Sant Andreu de la Barca, que leyó una 
representación del comité de empresa. 
El texto defi ende la necesidad de dotar 
al centro de medios materiales y profe-
sionales y reconoce la labor que hacen 
los trabajadores para dar respuesta a 
las necesidades de los usuarios.

plazamientos durante su horario labo-
ral. El objetivo de la iniciativa, según la 
concejal de Medio Ambiente, es “pro-
mover el uso de la bicicleta como medio 
de transporte alternativo y fomentar el 
ejercicio entre los trabajadores”.



En colaboración con la Fundació Futur

El Ayuntamiento formará a jóvenes 
que quieran trabajar como payeses
El Ayuntamiento de Sant Andreu 

de la Barca ha puesto en marcha 
un programa que pretende for-

mar a jóvenes desocupados como payeses 
para que puedan aprender una profesión 
e insertarse en el mercado laboral. 
La iniciativa está en el marco de un proyecto 
municipal que pretende dar una salida la-
boral a jóvenes de la ciudad desempleados 
en diversos sectores como el de la agricul-
tura, la cocina de autor o la programación y 
diseño de videojuegos.
El alcalde de Sant Andreu de la Barca, 
Enric Llorca, ha destacado que “preten-
demos, por un lado, dar una oportunidad 
a los jóvenes formándose y por otro lado, 
recuperar el cultivo de algunas verduras y 
hortalizas que habían sido típicas de la ciu-
dad, haciendo un gesto a nuestro pasado 
agrícola”.
La iniciativa la impulsa el Ayuntamiento de 
Sant Andreu de la Barca con la colabora-

ción de la entidad social Fundació Futur, 
que trabaja para integrar a jóvenes con 
problemas especiales en la sociedad y que 
ya gestiona la tienda solidaria que funciona 
en la ciudad.
La propuesta se dirige especialmente a 
jóvenes menores de 30 años que estén en 
paro, que recibirán formación en agricultu-
ra ecológica y correo sostenible. 

El programa tiene capacidad para una 
veintena de jóvenes

El concejal de Promoción Económica, Juan 
Pérez, ha explicado que “los alumnos pri-
mero reciben una formación teórica y a fi -
nales de marzo podrán comenzar a hacer 
las prácticas en la explotación agraria del 
Ayuntamiento”. En el futuro el espacio para 
hacer prácticas se podría ampliar ya que, 

tal y como recuerda el alcalde Enric Llorca, 
la ciudad ha ganado una nueva zona agrí-
cola con la adquisición de la masía de Can 
Sunyer, que también podría servir para 
que los jóvenes payeses hagan sus prác-
ticas.
La fi nalidad de la iniciativa es insertar a la 
mitad de los participantes en el mercado 
laboral como payeses y que una parte de 
ellos vuelva al circuito educativo.
Otra opción, tal y como ha avanzado el con-
cejal de Promoción Económica, es acom-
pañar a los jóvenes que quieran poner en 
marcha un proyecto de emprendeduría en 
este sentido. “Desde el Ayuntamiento los 
podemos acompañar para poner en mar-
cha un proyecto que sea económicamente 
viable aprovechando el auge de sectores 
como por ejemplo el de la proteína vege-
tal”, ha dicho Pérez.

Les notícies de Ràdio Sant Andreu
El programa Salut i Escola a 
la ràdio

Sant Andreu de la Barca compta des de 
fa 10 anys amb el servei ‘Salut i Escola’ 
que s’imparteix als instituts i s’adreça 
principalment als adolescents.
Salut i Escola és un programa impulsat 
pels Departaments de Salut i d’Educació 
que té com a objectiu millorar la salut 
dels adolescents a través d’ accions de 
promoció de la salut, prevenció de les 
situacions de risc i atenció als proble-
mes de salut relacionats amb el con-
sum de drogues, l’alcohol, el tabac o els 
trastorns relacionats amb l’alimentació 
impulsant activitats de detecció precoç.
A partir del mes de febrer el programa 
Via Directa de Ràdio Sant Andreu comp-
ta amb un espai mensual on l’infermer 

José Zafra tracta temes de salut rela-
cionats amb els joves on també es par-
larà de temes com el ciberbulling o l’ús 
de les xarxes socials.

Presència santandreuenca 
a la pel·lícula ‘Tarde para la 
ira’
Dirigida per Raúl Arévalo i guanyadora 
al Goya a la millor pel·lícula, ‘Tarde para 

la ira’ ha comptat amb la participació de 
l’actor de Sant Andreu de la Barca, Paco 
Benjumea.

L’actor santandreuenc apareix en 
una escena de la pel·lícula que com-
parteix amb els tres actors prota-
gonistes. Benjumea s’ha mostrat 
molt agraït al director de cinema i 
ha destacat que ‘participar en una 

gran pel·lícula, ser la millor de l’any 
i guanyar quatre premis Goya és un 
orgull’. Paco Benjumea i Raúl Arévalo 
van coincidir fa més de quinze anys a 
l’escola d’interpretació Cristina Rota 
de Madrid i des d’aquell moment ha 
mantingut una amistat.
Paco Benjumea també ha protagonitzat 
web sèrie com ‘El gran Santoro’ a més 
de participar en diversos curtmetrat-
ges.



L’Ajuntament de Sant Andreu de la 
Barca combat les plagues amb ratpenats
L’Ajuntament de Sant Andreu 

de la Barca vol combatre les 
plagues que poden afectar al 

camp o a la ciutat de manera natu-
ral pel que s’ajudarà de ratpenats. 
El consistori col·locarà quatre caixes 
niu als horts urbans de la ciutat per 
afavorir la presència de ratpenats, una 
espècie que, donada la seva capacitat 
de menjar insectes, són fonamentals 
per mantenir un equilibri natural, so-
bretot en aquells llocs on l’activitat que 
s’hi desenvolupa pot afavorir la presèn-
cia de mosquits.
La regidora de Medi Ambient de 
l’Ajuntament de Sant Andreu de la Barca, 
Eva Prim, ha destacat que “la mesura vol 
contribuir a combatre les plagues de ma-
nera natural i evitar l’ús de pesticides”. 
D’aquesta manera, amb aquesta mesu-
ra s’aconsegueix el control de mosquits 
i es garanteix la conservació de la bio-
diversitat urbana.
Les caixes niu es col·locaran als arbres 
i amb una orientació correcta i podran 
encabir diversos ratpenats (probable-
ment del gènere Pipistrellus).

Una espècie que hiverna

Els ratpenats hivernen i ho fan nor-
malment en coves o cavitats profundes 

Instal.larà quatre caixes niu als horts urbans
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que els garanteixen una temperatu-
ra constant durant l’hivern i cert grau 
d’humitat. 
Aquests refugis d’hivernada habitual-
ment estan fora del teixit urbà i per tant, 
és la millor època per dur a terme la 
instal·lació d’aquestes estructures. 
Un cop els ratpenats es desperten del 
període d’hivernació en el seu retorn a 
la ciutat disposaran d’un substrat de 

nidificació ja instal·lat que els ofereix 
possibilitats de formar colònies de 
cria.

Els ratpenats i la biodiversitat

Els ratpenats (quiròpters) són un grup 
de vertebrats amb un gran valor eco-
lògic, per les singulars adaptacions al 
domini aeri, el desenvolupament d’un 
sofi sticat sistema de sonar en la majo-
ria d’espècies i el tipus de recursos ali-
mentaris que capturen. La majoria dels 
ratpenats de Catalunya depreden grans 
quantitats d’insectes i exerceixen una 
funció reguladora sobre les poblacions 
d’artròpodes. 
Sense tenir en compte el període 
d’hivernada, una agrupació de ratpe-
nats estudiada al Parc Natural de Sant 
Llorenç del Munt i l’Obac, consumeix 
cada any una quantitat d’insectes com-
presa entre les 15,3 i les 30,6 tones. 
La importància ecològica dels ratpenats 
justifi ca que a Catalunya totes les espè-
cies siguin considerades espècies de 
fauna estrictament protegides d’acord 
amb el Conveni de Berna de 1979, i que 
la Unió Europea hagi inclòs en la Di-
rectiva de 1992 tots els quiròpters en 
l’annex d’espècies d’interès comunitari 
que requereixen protecció estricta.

140 joves opten a una ajuda pel transport 

Aquest curs 140 alumnes d’estudis 
no obligatoris han presentat la 
seva sol·licitud per optar a una de 

les beques que atorga l’Ajuntament per 
ajudar a pagar els desplaçaments que els 
joves fan en transport públic per assistir 
a classe. Ara el consistori ha d’estudiar 
cada una de les sol·licituds i comprovar 
si s’ajusten a les bases publicades. 
Enguany és la primera vegada que 
s’atorguen aquests ajuts i l’Ajuntament 

L’Ajuntament destinarà 10.000 euros aquest any

té reservada una partida de 10.000 
euros, que els pròxims anys es podria 
ampliar.
La subvenció és de 170 euros i s’adreça a 
joves d’entre 16 i 30 anys que s’hagin de 
desplaçar fora de Sant Andreu de la Bar-
ca per anar a classe i  poden demanar la 
seva beca per aquest curs escolar.
La regidora d’Educació, Dolors Bedós, 
ha recordat que “d’aquesta manera vo-
lem ajudar a les famílies que tenen al-

gun dels seus membres estudiant, que 
ja han vist incrementar les seves despe-
ses per l’increment de les matrícules, 
entre d’altres coses”.
L’ajut és l’equivalent al preu de la tar-
geta de transport de dues zones durant 
un trimestre i s’adreça a joves d’entre 
16 i 30 anys que estiguin empadronats 
a la ciutat i que cursin cicles formatius 
de grau mig, superior o graus universi-
taris.

Sant Andreu de la Barca a les xarxes



El Teatre Núria Espert presenta una temporada 
variada i amb propostes de qualitat

Els actors Jordi Bosch, Emma Vi-
larasau, Clara Segura o Laura 
Conejero són alguns dels que 

trepitjaran l’escenari del Teatre Nú-
ria Espert de Sant Andreu de la Barca 
durant la temporada d’hivern i prima-
vera.
El teatre municipal presenta una pro-
gramació que inclou propostes variades 
i de gran qualitat i reserva un espai per a 
les produccions de companyies locals.
El regidor de Cultura de l’Ajuntament 
de Sant Andreu de la Barca, Juan Pablo 
Beas, ha explicat que “aquesta tempo-
rada és d’una gran qualitat i amb una 
aposta decidida pels grans textos” i ha 
afegit que “tenim obres escrites per 
grans dramaturgs que han fet obres 
molt contundents”.

Amb coproduccions amb el TNC i el Teatre Lliure

Josep Maria de Sagarra, Josep Maria 
Benet i Jornet o Adolfo Marsillach són 
alguns dels autors dels textos que es 
representaran durant la temporada.

Beas ha assegurat que “la programa-
ció del Núria Espert és una referència a 
aquesta zona de la comarca i és per això 
que hem d’apostar per grans obres, sen-
se oblidar les companyies locals, per a 
les que també reservem un espai”.
Una de les obres més destacades de 
la temporada ha estat “La Fortuna de 
Sílvia”, una coproducció de Teatres en 
Xarxa, on està integrat Sant Andreu 
de la Barca, amb el Teatre Nacional de 
Catalunya. Pep Munné, Laura Coneje-
ro o Albert Baró són els protagonistes 
d’aquesta obra dirigida per Jordi Prat 
i Coll. Amb motiu de la representació 
d’aquest muntatge, el diputat delegat 
de Cultura de la Diputació de Barcelona, 
Juanjo Puigcorbé, va visitar el teatre de 
la ciutat, que va qualifi car “d’envejable” 
i va recordar que “porta funcions d’una 

gran qualitat, incrementant l’oferta de 
cultural de la zona nord de la comarca”.

La programació del teatre

La programació continua el 4 de març 
amb “Revolta de bruixes”, de Josep Ma-
ria Benet i Jornet; l’1 d’abril amb “Che-
fs”, de la companyia Yllana; el 6 de maig 
amb “Conillet”, de Marta Galán Sala; el 
13 de maig amb “La noche de Parrado”, 
amb Víctor Parrado; el 21 de maig amb 
“Extraño anuncio”, original d’Adolfo 
Marsillach i adaptada per la companyia 
4 Gags; i fi nalitzarà el 10 de juny amb 
“Infàmia”, amb Emma Vilarasau, Jordi 
Bosch i Anna Moliner.
La temporada es completa amb una 
programació especial adreçada al públic 
més jove que preveu històries de super-
herois, espectacles de colors i ombres i 
l’adaptació de contes tradicionals.

Ocupació i espectadors

El regidor de Cultura confi a que la nova 
temporada del teatre municipal tingui 
el mateix èxit de públic que l’anterior, 
quan més de 3.500 persones van assistir 
a una de les representacions. 
“L’índex d’ocupació és alt però estable, 
un fet que és encara més important”, ha 
dit Beas, que recorda que “gairebé totes 
les obres de la temporada anterior van 
exhaurir les entrades”.

Sant Andreu de la Barca posa en 
marxa una nova edició del pro-
grama Voluntariat per la llen-

gua, una iniciativa que pretén afavorir 
l’ús de la llengua catalana entre els 
nouvinguts, contribuir a la integració 
i facilitar la relació entre cultures..
El programa preveu formar parelles lin-
güístiques integrades per persones que 
parlin català i persones que no el fan 

servir de manera habitual. L’objectiu 
és aconseguir que la persona que no fa 
servir el català com a llengua habitual 
agafi  confi ança per poder expressar-se 
en aquesta llengua.
El dia 16 de març a les 19 hores hi ha 
previst un acte públic a la sala de con-
ferències de l’edifi ci de les Escoles Ve-
lles per presentar les parelles lingüís-
tiques d’aquesta edició. 

Nova edició del Voluntariat per la llengua
Gairebé un miler de persones ha pres part de la iniciativa des dels seus orígens

Qualsevol persona adulta que parli ca-
talà pot ser voluntari i qualsevol perso-
na que vulgui millorar l’expressió oral 
en català pot ser aprenent.
Fins al moment actual hi han participat 
gairebé 800 persones (331 voluntaris 
i 465 aprenents)  en totes les edicions, 
que es fan de manera ininterrompuda 
des del 2003 amb la posada en marxa 
d’una edició per any.  

El whatsapp s’ha consolidat 
com una eina de comuni-
cació i relació més entre 

l’alcalde de Sant Andreu de la Bar-
ca, Enric Llorca, i els veïns de la 
ciutat.
Un centenar de veïns fa servir cada 
mes aquesta via per comunicar-se 
directament amb l’alcalde des de la 
posada en marxa de la campanya “En-

via un whatsapp a l’alcalde” ara fa un 
any. 
L’objectiu de la iniciativa és fer servir 
aquesta popular aplicació per facilitar 
la comunicació entre els ciutadans i 
l’alcalde.
Els veïns fan arribar a l’alcalde les se-
ves consultes, comentaris i suggeri-
ments amb un missatge de whatsapp 
al número de telèfon 629 70 73 06. 

El whatsapp es consolida com una eina de 
comunicació entre l’alcalde i els ciutadans

Un centenar de veïns fan servir aquesta via cada mes per parlar amb Enric Llorca

L’alcalde ha explicat que “la major 
part dels comentaris fan referència a 
problemes que puguin haver a la via 
pública, esvorancs, guals en mal estat 
o problemes a les voreres” i ha subrat-
llat que “els comentaris dels veïns ens 
ajuden molt per poder solucionar de 
manera ràpida aquests problemes i si 
no fos per ells potser trigaríem més 
en detectar i poder solucionar”.
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Prova de la 
Lliga Catalana 
prova BMX 

El passat 5 de febrer el Moto Club 
Sant Andreu amb el patrocini de 
l’Ajuntament de Sant Andreu de la 
Barca va organitzar la 1a prova de la 
lliga Catalana de BMX.
Més de 130 pilots van participar al 
circuit municipal de Sant Andreu de 
la Barca i van lluitar de valent per po-
der tenir un lloc a les finals de cada 
una de les categories que hi havia 
previstes.

Bàrbara Arranz, 
campiona del Trofeu 
Natàlia Amiel
El passat dia 21 de gener es va celebrar 
el 7è Trofeu Natàlia Amiel a la pista co-
berta de Sabadell, on la nostra atleta 
cadet  Bàrbara Arranz es va proclamar 
campiona de salt d’alçada amb un mi-
llor salt de 1,48; millorant la seva marca 
en 12 centímetres i obtenint així un lloc 
per poder participar en el Campionat de 
Catalunya que es celebrarà el proper 

mes de març. Cal destacar que la Bàr-
bara es situa amb aquesta marca en el 
sisè lloc del rànquing català.
Cal destacar també la tercera posició a 
salt de llargada de la atleta cadet femení 
Karla Mongay, amb un salt de 4,76, si-
tuant-se així mateix en la novena posició 
del rànquing català i també assegurant-
se una posició a la fi nal dels campionats 

Esport federat    AESAB ATLETISME

Esport 
escolar

Fa unes setmanes va començar la 
competició d’esports individuals en 
la que els esportistes d’atletisme i 
gimnàstica han estrenat la tempora-
da amb bones sensacions. Un total de  
6  atletes de l’AESAB de les categoria 
pre-benjamí han participat en les pri-
meres competicions de la temporada 
amb bons resultats.

Pel que fa a la gimnàstica artística, el 
passat mes de gener van participar a 
la primera fase dels JEEC realitzada a 
Esplugues, on gimnastes de L’AESAB, 
4 benjamins i 3 infantils, van quedar 
molt satisfetes amb la seva actuació 
quedant totes dues categories en ter-
cera posició per equips.
Pel que fa al patinatge artístic,  l’11 
de febrer inicia les seves competi-
cions de JEEC al Prat de Llobregat en 
horari de matí i tarda de les catego-
ries benjamí, infantil, cadet i juvenil.

Tir amb arc

El club de tir amb arc ha iniciat la tem-
porada amb uns resultats excel·lents 
al Campionat de Catalunya sala, cele-
brat l’últim cap de setmana de gener 
al poliesportiu de Canovelles.
Van participar 10 arquers de totes les 
edats i modalitats aconseguint 5 me-
dalles d’or i , 4 medalles de plata i un 
quart premi.
També destacar el primer lloc acon-
seguit per Juanjo Querol a categoria 
sènior amb arc tradicional.
La base del club està pujant amb 
molta força i ganes de seguir pro-
gressant,  cada vegada té més socis 
tant adults com nens. 

Camina cap a la salut
Una bona opció 
per estar en forma, 
fàcil i agradable

L’1 de març es torna a reactivar el 
programa de “Camina cap a la salut” 
després d’una aturada dels mesos 
d’hivern. Totes les persones que vul-
guin caminar acompanyades ho podran 
fer adreçant-se davant del hotel Bris-
tol de dilluns a  dijous a les 8 del matí. 
La caminada, d’una hora de duració, 
consisteix en realitzar un recorregut 
urbà apte per tots el públics. Durant 
tota l’activitat els participants aniran  
acompanyats d’un tècnic esportiu de 
l’empresa municipal EsportSAB, que 
adaptarà el nivell d’exigència al ritme 
del grup.

¡Cuenta atrás para el inicio del 
XXIV Descenso de Sant Andreu 
de la Barca Gran Premio RockShox!

Otro año más llega el inicio de la tem-
porada de descenso y cómo no, Sant 
Andreu de la Barca será dónde se dé 
el pistoletazo de salida. El 11 y 12 de 
marzo de este 2017 se celebrará el 
XXIV Descenso de Sant Andreu de la 
Barca Gran Premio RockShox.
De nuevo volverá a ser la primera 
prueba del Open de España y será 

donde se concentren los mejores ri-
ders tanto a nivel nacional como in-
ternacional ya que como viene siendo 
de costumbre de hace años tendremos 
invitados de lujo que harán mucho 
más atractiva esta vigésimo cuarta 
edición del Descenso de Sant Andreu 
de la Barca.
La organización corre a cargo del Moto 

XXIV Descenso de Sant Andreu de la Barca

de Catalunya, havent millorat també en 
aquesta ocasió la seva marca personal.
En aquesta jornada també es va dispu-
tar els relleus 4x200 on van participar la 
Bàrbara Arranz, Karla Mongay, Aihnoa i 
la Violeta, les quals van obtenir la quar-
ta posició.
Les recompenses van arribant amb el 
treball ben fet.

Club Sant Andreu de la Barca que pese 
a los los 23 años anteriores organi-
zando este descenso referente a nivel 
nacional, tienen más ganas que nunca 
debido al gran éxito de la edición del 
pasado año. En la organización tam-
bién participa Esportssab y la tienda 
local OM Bicis.
Para estar atento al inicio de las ins-

cripciones en unos días, y al resto de 
noticias relacionadas con el Descen-
so de Sant Andreu de la Barca, ¡para 
no perderte detalle! conéctate a la 
página de Facebook o Instagram:
https://www.facebook.com/dhsan-
tandreudelabarca
https://www.instagram.com/descen-
so_sant_andreu
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Juan Pablo Beas

PSC

Una nueva ejecutiva: 
Experiencia, renovación, nuevas 
ideas y atrevimiento

El pasado viernes 10 de febrero, el PSC 
de Sant Andreu de la Barca renovó su eje-
cutiva local y lo hizo con el objetivo de se-
guir trabajando para nuestros vecinos y ve-
cinas desde la honestidad, la implicación y 
la igualdad.

La Asamblea eligió por amplia mayoría a 
un grupo de hombres y mujeres que tengo 
el honor de liderar desde la primera secre-
taría.

Un grupo de personas que sentimos in-
tensamente nuestra ciudad y vivimos y lu-
chamos por ella y que vamos estar siempre 
atentos para hacerla mejor.

Queremos para el futuro un PSC en la 
calle, que recoja aún más los problemas de 
la gente, atento, abierto, integrador, punto 
de encuentro para la ciudadanía, referente.

En todos estos años, Sant Andreu ha ido 
cambiando y transformándose gracias a to-
dos pero con la ayuda fundamental del PSC. 
En este sentido, queremos a nuestra ciudad 
y vamos a seguir luchando y trabajando 
para hacer una ciudad más justa, inclusiva 
y para todos.

A nivel personal, quiero ser un primer 
secretario abierto y accesible a todos, como 
soy yo. Quiero escuchar de todos, tanto de 
nuestros militantes y simpatizantes como 
los que no lo son, cuando queráis, lo que 
pensáis, lo que os gusta y lo que no. Cada 
voz es importante. Y nosotros somos un 
partido con ganas de escuchar, serio, com-
prometido y lleno de ilusiones que piensa 
en todos y que construye con todos y todas.

Vamos a seguir apostando por nuestros 
valores, unos valores claros y rotundos: los 
del progreso, la justicia social, la igualdad 
de oportunidades y la integración, la lucha 
de los derechos de los trabajadores y la 
protección de las libertades. 

Vamos a trabajar mucho, con nuevas 
ideas, con nuevas perspectivas, con atrevi-
miento, con ambición y con el deseo de ayu-
dar a todos.

En eso, los socialistas tenemos expe-
riencia y hemos trabajado incansablemen-
te, consiguiendo la prosperidad de nuestra 
ciudadanía tanto a nivel local como estatal.

Debemos, entre todos, abrir el camino 
del futuro de Sant Andreu de la Barca.

Las puertas del PSC están abiertas para 
todos. Sin exclusión. Te esperamos.

¡Vamos!

Abusos a la ciudadanía

Este mes hemos presentado dos mo-
ciones con una gran relación entre sí. Una 
trata de sobre la denuncia por las famosas 
“cláusulas suelo” y ayuda a los afectados 
por parte de nuestro ayuntamiento. Y la 
otra sobre el cambio indiscriminado y las 
consecuencias socio-económicas de los 
contadores eléctricos auto-gestionados.

Ambas hacen referencia a actitudes 
empresariales que sobrepasan el límite 
ético y que obvian los perjuicios socia-
les de sus acciones para ganar dinero. Y 
es que lamentablemente estos hechos 
no son esporádicos y puntuales sino que 
tenemos ejemplos continuos. Ejemplos 
de acciones malintencionadas contra las 
personas por parte de poderosas empre-
sas hay para dar y regalar en todas las 
épocas de la historia (preferentes, clau-
sulas suelo, acuerdos de subida de pre-
cios, medicamentos muy poco probados, 
gasolina con plomo…).

Una cosa está clara, contra más gran-
de es una empresa a más personas per-
judican sus malas acciones. Pero... ¿Son 
debidamente castigadas o las multas for-
man parte de sus criterios de “gastos”? 
¿Es culpa de la empresa o de los respon-
sables que las gestionan? ¿Deben las em-
presas pagar las multas e indemnizar a 
los afectados o deberían rebajarse las pe-
nas para no perjudicar a los trabajadores? 
¿Debe cerrar una empresa si el mal es tan 
grande que no pueda soportar las multas 
o se la debe “rescatar” para no afectar a 
más personas? ¿Deben estar los intere-
ses económicos por encima de lo que es 
justo?

Sea como fuere, resulta inevitable la 
regulación del mercado para evitar toda 
mala acción. Si bien las personas nos po-
nemos normas de convivencia llamadas 
“leyes” que nos dicen qué se puede hacer 
y qué no. Cada año que pasa vemos que 
para el mundo empresarial, cuyas accio-
nes afectan a un gran número de personas, 
son mas necesarias las acotaciones de lo 
que pueden y no pueden hacer. Porque no 
pueden hacer lo que les de la gana, por-
que los poderes económicos no están por 
encima de la ley. Porque con cada caso de 
abuso a la ciudadanía se desmontan más 
y más toda tesis de utopía liberal.
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Informació?

Després de llegir les pàgines de l’Ajuntament Informa 
sembla que el nostre poble viu en un oasi de pau i me-
ravella. Però realment és or tot allò que llueix? A Sant 
Andreu de la Barca tot funciona tan bé com es pretén 
fer-nos creure? La resposta és tan evident com obvia: 
No, i tan que no.
Però la gran responsabilitat que contrarestar aquesta 
visió paradisíaca i falsa és nostra, és clar que no as-
solim els objectius que establim des d’ERC-Sant An-
dreu de la Barca. Fem esforços per arribar, però no hi 
arribem. Aquesta autocrítica l’assumeixo en primera 
persona, com a portaveu del grup municipal d’ERC-
AM. Hem de saber arribar i fer-ho amb claredat. Fa 
temps estem treballant-hi. Ara hem activat un servei 
de whatsapp directe al número 607 118 493 on po-
dreu tenir informació directa i contacte immediat amb 
ERC-Sant Andreu de la Barca.
Com ja hem fet en altres ocasions, en les pàgines del 
diari que teniu a les mans trobareu informació que 
hem pagat com a publicitat i que els santandreuen-
ques i les santandreunques heu de saber i conèixer. 
Amb tot, sempre serà poc si no tenim la vostra aju-
da per difondre aquests continguts, si els trobeu 
d’interès, per accedir a les nostres xarxes socials de 
Facebook (https://www.facebook.com/erc.sab), tui-
ter (@Erc_sab) i la web (http://locals.esquerra.cat/
santandreubarca).
Si ens ajudem podrem fer arribar totes les cares del 
nostre poble, no només la neta, bonica i agradable. 
Hem de parlar de tot, i com sempre hem defensat, 
per nosaltres la política no és només la crítica, so-
bretot és la proposta perquè darrera d’un problema 
sempre hi haurà una solució, però, és clar, abans cal 
que el problema es vegi i s’assumeixi com a tal. La 
feina de la oposició és fer que el govern governi millor 
i si el govern no admet o no reconeix la cara bruta, 
tenim la obligació de mostrar-la per rentar-la.
I acabem aquest posant sobre la taula tres proble-
màtiques que cal resoldre:
-Banc d’Aliments: què ha passat amb el Banc 
d’Aliments que es va inaugurar a corre-cuita per Fes-
ta Major d’enguany? No funciona ni té cap estructura 
que el faci funcionar. Un banc d’aliments inoperant 
que volia trencar amb el xec del supermercat, però no 
ho ha fet. La foto està molt bé, però no serveix de res. 
Menys foto i més feina.
-Explotació agrícola de caràcter social: al 2014 es va 
impulsar un projecte, a partir de la proposta d’ERC-
AM per fomentar l’aprenentatge de l’agricultura per 
part dels joves i amb la col·laboració del Consorci 
del parc Agrari del Baix Llobregat. Aquest projecte 
va passar a ser gestionat per SAP-Urbà s.l. i des de 
la gerència no s’ha sabut gestionar i aquí també as-
sumim la nostra responsabilitat com a membres del 
Consell d’Administració de l’empresa pública. Però 
cal trobar solucions i no defenestrar un projecte que 
continua sent una oportunitat, si es gestiona bé i s’hi 
posa tot el que cal posar per a assolir els objectius. Hi 
ha qui no vol que triomfi , nosaltres el defensarem i el 
lluitarem fi ns al fi nal, perquè sí es pot fer, tenim els 
recursos, per tant, utilitzem-los.
-Carrer Camp Llarg: continua igual, per culpa de la 
mala gestió de l’actual assessor d’alcaldia quan era 
regidor d’urbanisme, tenim el carrer Camp Llarg ta-
llat. Una sentència judicial així ho ha dictat. Fins quan 
estarà així? Per què no es donen explicacions del que 
passa des del govern municipal? Aquest carrer dona-
va accés a l’antiga N-II per darrera de l’Atrium, i ara 
està tallat, una prova molt visual i evident de la mala 
gestió feta pel govern, també d’aquells anys, liderat 
per l’actual alcalde.

@Erc_sab
www.esquerra.cat/santandreubarca
santandreulabarca@esquerra.cat

La defensa dels drets de les 
persones pot ser hipòcrita?

Som hipòcrites els que participem en les manifesta-
cions reclamant l’acollida de les persones que busquen 
refugi?.  

És difícil de contestar, perquè certament es contra-
dictori que sol.licitem massivament poder acollir a per-
sones refugiades i tinguem a casa nostra tantes perso-
nes “sense papers”, sense feina i sense recursos. Quan 
ens impliquem en les qüestions polítiques, sorgeixen 
sovint qüestions ètiques

Atacar l’origen de la guerra a Síria i a d’altres països 
de la zona, és una necessitat urgent i també imprescin-
dible: cap persona marxa de casa seva si te un mínim 
de benestar, i sobretot si no perilla la seva vida i la de la 
seva família.  Per abordar aquesta qüestió hem de pen-
sar en els grans interessos de l’industria armamentísti-
ca d’occident i també espanyola. També hi ha interessos 
geopolítics per exemple en la conducció del gas cap a 
Europa, perquè sembla ser que hi ha jaciments de gas 
als països al Golf Pèrsic i gas que, hauria de creuar Síria 
per arribar a Europa.

Aquestes són algunes de les causes del problema de 
l’arribada de persones jugant-se la vida a Europa, cau-
ses que cal fer front també.  Per això cal que la ciutada-
nia i les representants polítiques prenguin consciencia i 
siguin valentes, i lluitin contra els interessos econòmics 
de les grans corporacions.  Nosaltres no som aliens a 
aquesta responsabilitat, però hem d’estar empenyent i 
sent  el Pepito Grillo dels nostres dirigents.

Ara bé, quan ja tenim a les persones a les nostres 
platges, què hem de fer? Mirar als polítics i demanar 
que pari la guerra o donar la mà? Aixoplugar als infants 
que corren entre el fang i passen fred  o esperar que 
l’ONU decreti un alto el foc?

No podem aturar individualment el patiment de tot 
un país o d’un continent, però podem ajudar a qui tenim 
a prop.  Podem sentir que el seu patiment és el nos-
tre i que som persones i ens fa ser persones complir 
els compromisos, (minsos tant de la Unió Europea com 
d’Espanya).  I això si que no és hipocresia: és dignitat.  
Complir  els acords és el mínim a demanar als nostres 
dirigents i la UE només ha acollit  els 7% dels deman-
dants d’asil que es va acordar acollir des de Grècia i 
Itàlia. Espanya no arriba a 1.000 dels 17.000 en que es 
va comprometre.

A Sant Boi al 2016 van aprovar defi nitivament el Pla 
d’acollida i va començar a implementar les accions pre-
vistes, especialment pel que fa referència a l’obertura 
de pisos d’acollida. Cadascú en cada àmbit d’infl uència 
pot fer alguna cosa pel bé comú.

Només des de la  reivindicació es pot mirar el futur.  
El fet de que a la nostra societat “avançada”  en dos 
mesos ja hagin etat assassinades 13 dones per violèn-
cia masclista,   també ens mostra quant camí tenim que 
recórrer per tal d’arribar a la equitat de gènere.  Men-
tre hi hagi més desocupació i atur en les dones i que 
els treballs de cura i domèstics continuïn ocupant més 
temps les dones, mentre la bretxa salarial estigui en un 
mitjana del 30% inferior en les dones, hem d’estar aten-
tes i no resignar-nos.  I amb les pensions passa igual: 
les pensions de les dones estan un 39% per sota de les 
dels homes.  No més un 1,4% de les dones cobren la 
pensió màxima. 

Reivindicar els drets de les persones, els drets dels 
infants, de les dones, el dret a l’asil, forma part de la 
lluita per un món millor, perquè no ens resignem a 
“esto es lo que hay”.  Dècades de lluita ens han portat 
a un món amb menys desigualtats i en aquesta lluita 
sempre ens trobareu.

El dia 2 de març està convocada una trobada per 
pensar col·lectivament  i deliberar entre totes les per-
sones que vulguin venir quin és el Nou País en el que 
volem viure i que volem deixar a les properes genera-
cions.  Us hi esperem a Les Escoles Velles: “Res ha de 
semblar impossible de canviar” B Brecht.

icveuiasabarca@gmail.com

Temporada de congresos

Como ya se sabe y se está viendo en todos 
los medios de comunicación tanto digitales, 
escritos, TV etc. los partidos políticos esta-
mos llevando a cabo nuestros congresos o 
asambleas para renovar los cargos orgánicos 
dentro de nuestras formaciones para afrontar 
los próximos años. En Ciudadanos celebra-
mos nuestra IV Asamblea Ciudadana el fi n de 
semana del 4 y el 5 de Febrero. En ella había 
que aprobar los 3 documentos base de nues-
tro partido: estatutos, estrategia y valores. 
Nuestra formación llevaba unos 3 meses de 
debate con las aportaciones y enmiendas de 
todas las agrupaciones que forma el partido, 
tras la propuesta de los documentos para esta 
IV Asamblea. Cualquier afi liado podría añadir 
una enmienda y participar en este proceso de 
democracia y participación interna a través de 
su principal agrupación. También, los militan-
tes decidimos que compañeros acudían como 
compromisarios al Consejo General para 
aprobar defi nitivamente los 3 documentos ya 
mencionados. 

En resumen, nuestro partido político se re-
afi rma como partido de centro, haciendo más 
necesaria que nunca una alternativa liberal y 
progresista, sin complejos, sin ataduras, con 
las manos limpias, que defi enda la libertad, 
la unión y la igualdad. Además, el objetivo de 
esta IV Asamblea General es: estamos prepa-
rados para gobernar. 

Los militantes no solo votamos aquellos 
compañeros que estarán en el Consejo Gene-
ral, sino también escogimos al presidente del 
partido y una nueva ejecutiva. Sin sorpresas, 
Albert Rivera seguirá siendo el Presidente de 
Ciudadanos porque así lo decidimos el 90% 
aproximadamente de militantes que votamos. 

En el pleno del mes de enero votamos a fa-
vor una declaración institucional por unanimi-
dad todas las formaciones políticas para que 
aumenten y mejoren los servicios médicos 
en nuestro hospital público de referencia, el 
hospital de Martorell. Tras una fuerte epide-
mia de gripe el pasado mes se colapsaron las 
urgencias del hospital, y la falta de recursos 
hizo que no se atendiesen, de una manera óp-
tima, a los pacientes que fueron al hospital. 
Desde C’s Sant Andreu de la Barca, estamos 
al lado de los trabajadores y trabajadoras del 
hospital, y reclamamos más medios de aten-
ción sanitaria debido al envejecimiento de la 
población y el colapso por falta de recursos y 
boxes disponibles en el hospital. 

Facebook: Ciutadans Sant Andreu de la 
Barca

Twitter: @CsSABarca
Email: santandreu.barca@ciudadanos-cs.org

Francesca 

Muñoz

ICV EUiA

Jordi 

Albert

ERC-AM

Grup 

Municipal

Ciutadans
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Desobediència o no obediència?
Judici polític o penal?
Democràcia o l’Espanya franquista?

La setmana passada es va concloure les 
declaracions pel judici penal contra el pre-
sident Mas, l’ex-vicepresidenta Ortega i l’ex-
consellera d’ensenyament Rigau. La sentèn-
cia segurament arribarà juntament amb la de 
l’ex-conseller i diputat al Congrés, Francesc 
Homs.

Al nostre parer ha estat i és un judici polí-
tic. A més de gens democràtic, per molt que 
el Fiscal vulgués demostrar el contrari, i que 
molts dels partits polítics espanyols insis-
teixin a dir que és un judici per la desobedièn-
cia a les lleis i a les sentències del Tribunal 
Constitucional.

Segons la Constitució, les resolucions i 
sentències del Tribunal Constitucional són 
d’obligat compliment. En base això, accepta-
ríem que la desobediència s’ha de jutjar i si 
cal castigar, però en tots els aspectes i per a 
tothom igual. 

Per què diem això?
Doncs pel següent:
Els governs de l’Estat Espanyol han des-

obeït 34 sentències del Tribunal Constitucio-
nal, i no hi ha hagut cap judici als desobe-
dients (Governs espanyols amb els seu líder 
al cap davant).

La majoria de sentències desobeïdes son 
d’àmbit social; de les 34; 3 son de beques, 3 
de medi ambient, 4 de cultura i 24 de serveis 
socials generals. El famós 0,7 % de l’IRPF 
(que per llei, cobririen diverses inversions 
socials), ha estat incomplert per a tots els go-
verns espanyols, de tots els colors, tot i que 
el Tribunal Constitucional ha requerit el seu 
compliment 10 cops. Rajoy sistemàticament 
ha desobeït les sentencies del Tribunal Cons-
titucional. 

Per tant, també ha d’anar a judici i si cal 
complir la condemna. La justícia ha de ser 
igual per a tothom.

Sincerament, amb tanta malícia, tan poca 
voluntat política i el gran menyspreu que de-
mostra el govern estatal amb la voluntat de la 
majoria de catalans expressada democràtica-
ment en les ultimes eleccions al Parlament, 
demanem un referèndum per tal d’esbrinar 
d’una vegada per totes, la total i real voluntat 
de futur de tots els catalans.

Nosaltres som demòcrates i no ens fa por 
la democràcia, demanem que tots els demò-
crates siguin del color polític que siguin, ac-
ceptin i demanin un referèndum clar i demo-
cràtic, on tots els catalans puguem expressar 
el futur que volem per a Catalunya. 

I després, respectant el resultat, a treba-
llar tots per la Catalunya del futur escollit.  

Joan 

Gaspà

CiU

Sonia  

Aranda

PP

España adelante!!

Con este lema se ha realizado nuestro 18 
Congreso Popular en Madrid, el congreso 
más participativo hasta la fecha que había-
mos realizado. En el que se ha reelegido a 
nuestro Presidente, Mariano Rajoy con una 
inmensa mayoría, fruto de su buen trabajo 
al frente de nuestro partido y al frente de 
España.

En la época más difícil de nuestro País, 
Mariano Rajoy asume la presidencia y en-
camina España hacia la senda positiva, con 
resultados, donde se empieza a ver una po-
sible salida de la crisis que tanto y a tant@s 
nos ha afectado. 

Un Congreso donde las propuestas tratan 
de ser útiles para el conjunto de los espa-
ñoles, tal y cómo ha declarado Andrea Levy, 
el partido popular “está reivindicando sus 
ideas, valores y principios para mostrarnos 
como un partido útil a la sociedad”.

Una vez más se ha visto refl ejada  la uni-
dad, la coherencia y las ganas de consen-
suar y de tratar aquellos problemas que 
de verdad afectan a tod@s los ciudadanos, 
dándoles la importancia que requieren y 
tratando de proponer soluciones con el ma-
yor consenso posible.

Esta es la línea de Partido Popular, tra-
bajar, trabajar para todos y trabajar en 
aquellos temas que más nos afectan a los 
españoles/las, con acuerdos, dialogando y 
respetando la Constitución y las leyes.

Desde dar una salida a los afectados por 
las cláusulas suelo para que recuperen su 
dinero en un plazo máximo de 3 meses, al 
aumento del salario mínimo interprofesio-
nal en un 8%, a becar a 866.563 estudiantes 
(2015-2016), 30.000 más que el año ante-
rior, en proponer un pacto de estado para la 
educación con todos los agentes implicados 
y no solo desde el Estado.

En clave municipal apostamos por un 
aumento de recursos económicos y de per-
sonal para nuestro hospital de referencia, 
Martorell, colapsado por los casos de gripe 
el pasado mes de Enero, con una moción 
institucional. La sanidad es un principio bá-
sico del estado del bienestar para nuestro 
partido.

España está en el buen camino, así nos 
lo dicen todos los indicadores económicos, 
en el camino de la recuperación, en el cami-
no de conseguir, para 2020, 20 millones de 
personas trabajando.  España Adelante!!
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